
Komunikat ze spotkania rybaków w MRiRW w dniu 30 maja 2023 r. 

1. Pismo z dnia 30.05.2023 r. do podsekretarza stanu  Krzysztofa Ciecióry. 
2. Inicjatywa hodowców karpi nabiera tempa.  

Dnia 30 maja 2023 r. w MRiRW odbyło się spotkanie dotyczące zwiększenia środków na 
rekompensaty wodno-środowiskowe w perspektywie finansowej  Europejskiego Funduszu 
Morskiego, Rybackiego i Akwakultury na lata 2021-2027 

W spotkaniu udział wzięli: 

 Przedstawiciele MRiRW: Krzysztof Ciecióra – podsekretarz stanu w MRiRW oraz Magdalena 
Zasępa - dyrektor Departamentu Rybołówstwa MRiRW. 

Przedstawiciele hodowców karpi: Anna Kuśmierczak-Kuceł, Łukasz Bartoszewicz, Tomasz 
Król, Marcin Maśluk, Zbigniew Szczepański i Mateusz Szczoczarz. 

 Spotkanie miało miejsce z inicjatywy  sygnatariuszy apelu- formy ogólnopolskich konsultacji 
społecznych  z dnia 9.03.2023 r. do ministra rolnictwa podpisanego przez 3500 rybaków, 
dotyczącego zwiększenia środków na rekompensaty wodno-środowiskowe w perspektywie 
finansowej EFMRiA  na lata 2021-2027. 

Przedstawiciele rybaków przekazali argumenty za zwiększeniem puli środków na 
rekompensaty wodno-środowiskowe  z 72 mln euro, do 110 mln euro, a w szczególności: 

1. Konieczność wyasygnowania większych środków na rekompensaty wodno-
środowiskowe z powodu rosnących w galopującym tempie kosztów środowiskowych 
hodowli karpiowych. 

2. Fakt wnioskowania przez środowisko hodowców karpi o stawkę rekompensat w 
wysokości 1800 zł/ha już w 2021 roku na etapie powstawania strategii dla wdrażania 
nowych funduszy UE na lata 2021-2027. 

3. Podpisanie się pod apelem z dnia 9.03.2023 r.  do MRiRW o rekompensaty w 
wysokości 1800 zł/ha przez 3500 tysiąca hodowców, ich pracowników oraz rodzin.  

4. Poparcie postulatów zawartych w apelu z dnia 9.03.2023 r. przez całe środowisko 
hodowców karpi, zarządy organizacji rybackich, a także Zespół ds. Gospodarki 
Rybackiej i Wędkarskiej przy MRiRW, w skład którego wchodzą również 
przedstawiciele Stowarzyszenia Producentów Ryb Łososiowatych.  

5. Wzrastającą rolę akwakultury i duży jej potencjał w najbliższej przyszłości, a 
szczególnie karpiarstwa i pstrągarstwa, w zabezpieczeniu rodzimego rynku.  

6. Coraz większe społeczne oczekiwania wobec tradycyjnych stawów karpiowych jako 
ważnego elementu ochrony przyrody w aspekcie zmian klimatu. 

 

 



Minister Krzysztof Ciecióra przedstawił następujące stanowisko w tej sprawie: 

1. Bardzo ceni pracę rybaków śródlądowych, których traktuje jako gałąź rolnictwa. 
2. Wyraził żal, że postulaty hodowców karpi trafiają do niego dopiero teraz. 
3. W związku z ostatnimi postulatami środowiska rybackiego, w tym ze spotkania w 

Senacie w dniu 9.05.2023 r. , mimo napiętych harmonogramów i konieczności jak 
najszybszego wdrażania funduszy unijnych na lata 2021-2027, podjął ostatnio kroki w 
celu przesunięcia środków do pakietu pierwszego (1074zł/ha) oraz pakietu drugiego 
w zakresie ryby dodatkowej (284zł/ha). 

4. Stąd łączna wartość pakietu I i II wzrośnie z dotychczasowych 1214,15 + ścieżki 
edukacyjne do 1358  zł/ha, a pakiet „Natura 2000” w wysokości nie  mniejszej niż 183 
zł/ha  zostanie wypłacony dodatkowo, z tym, że wymagać to będzie prawdopodobnie 
korekty programu operacyjnego, co łącznie daje kwotę około 1541 zł/ha. 

5. Poprosił o dodatkowe wyliczenia dla wyższych stawek pakietów i inne propozycje ze 
środowiska rybackiego, które stanowiłyby uzasadnienie przed KE dla zwiększenia puli 
środków na rekompensaty. 

6. Zadeklarował, że niezwłocznie przeanalizuje ponownie budżet całego programu 
operacyjnego i będzie się starał znaleźć dodatkowe środki na rekompensaty wodno-
środowiskowe, licząc na wsparcie merytoryczne ze strony obecnych na spotkaniu 
rybaków.      

Przedstawiciele hodowców zaapelowali raz  jeszcze, aby Pan Minister przy 
podejmowaniu decyzji finansowych na lata 2021-207 miał na względzie ogromną rolę 
pozaprodukcyjną stawów karpiowych. Podtrzymali także postulat zwiększenia środków 
na rekompensaty wodno-środowiskowe do wysokości 1800 zł/ha i zadeklarowali 
wsparcie merytoryczne w tym zakresie. 
Innym problemem, który powinien być pilnie rozwiązany, ale już spoza środków 
przeznaczonych na rekompensaty wodno-środowiskowe, to zabezpieczenie funduszy na 
walkę ze zwierzętami wyjadającymi ryby ze stawów. 

Na tym spotkanie zakończono.  

   Warszawa 30 maja 2023 r.                           w imieniu hodowców karpi :  

                                                                              Anna Kuśmierczak-Kuceł                                               
                                                                              Łukasz Bartoszewicz,                                                 
                                                                              Tomasz Król                                                                     
                                                                              Marcin Maśluk                                                       
                                                                              Zbigniew Szczepański                                                
                                                                              Mateusz Szczoczarz 

 


